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commissie Ruimte | Besluitenlijst 
Z/18/307996 INT/18/858681 
Datum: 12 september 2018 
 
Aanwezig 
Voorzitter: dhr. H.T.W. Visser 
Commissiegriffier: mevr. E.H. Hondelink-Rinsma 
Leden: dhr. E.R. van Essen (Lokaal Belang); mevr. T.J.E.M. Riswick-Keultjes 

(Lokaal Belang); dhr. E.G.B.M. Buil (Lokaal Belang); dhr. J. de Nooij (CDA);  
dhr. B.J.F.M. van der Kroon (CDA); dhr. M.R.A. Lap (PvdA); dhr. W.J. 
Snelders (VVD); dhr. B. Zock (SP); dhr. E. Verkampen (D66); dhr. H.L.M. 
Meijer (Sociaal Zevenaar); dhr. M.C. Wikkerink (GroenLinks) 

Collegeleden: dhr. N. van Dellen (heeft de vergadering om 20.30 uur verlaten); mevr. 
C.M. Koers-de Graaf; dhr. J.W.H. Winters 

Overige aanwezigen: Insprekers: de heer R. Kleinpenning, de heer P. Gons en de heer T. 
Brouwer; 
Ambtelijke ondersteuning: de heer A. Sannes 

Afwezig met kennisgeving: dhr. H.A. Bulten (Lokaal Belang); dhr. F.B.M. Evers (CDA); dhr. A.M. Meijer 
(CDA) 

 
 
1. Opening en vaststellen agenda 
 
De voorzitter opent de vergadering om 19.30 uur. De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
 
2. Inspraak 
 
Van het inspreekrecht wordt gebruikt gemaakt door: 
- de heer R. Kleinpenning (namens bewoners Babberichseweg) inzake Babberichseweg; 
- de heer P. Gons en de heer T. Brouwer (Rechtsom juristen) namens buurt Stationsplein 13 inzake pand 
Stationsplein 13  
De inspreekteksten (met bijlagen) van de insprekers zijn in iBabs en op de website toegevoegd aan de 
agenda van deze vergadering bij het agendapunt “inspraak”.  
De heer Kleinpenning geeft aan geen reactie van het college ontvangen te hebben op mails omtrent de 
status van het overleg N-336 met de wegbeheerder en de uitkomst van het MER-onderzoek Witte Kruis 
en verzoekt de commissie om de wethouder te bewegen hiermee aan de slag te gaan. Verder wijst hij de 
commissie op de test die op de provinciale weg tussen Eefde en Gorssel (N-348) wordt gedaan waarbij de 
snelheid gedurende 6 maanden wordt verlaagd van 80 naar 60 km en vraagt de commissie om de 
wethouder te bewegen dit aan te kaarten bij de Provincie Gelderland.  
De heer Gons laat weten dat de buurt niet blij is met de beoogde plannen ten aanzien van Stationsplein 13 
en vindt de wijze waarop een en ander gebeurt onbetamelijk. Nadelige gevolgen zijn: de niet in de 
omgeving passende architectuur, het verdwijnen van de privacy, de nadelen die ontstaan op het vlak van 
uitzicht, daglicht en schaduw, de waardedaling van de omliggende woningen en de overlast met name 
van de horeca en het terras (geur, fijnstof, lawaai, afval en nog grotere parkeerdruk). Veel buurtbewoners 
hebben formeel bezwaar aangetekend. Verder wijst hij op de Centrumvisie waarin staat vermeld dat de 
horeca zou worden gecentreerd rondom de Markt en de Weverstraat. Hij roept de commissie op hier 
goed naar te kijken. 
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De heer Brouwer stipt de juridische en planmatige aspecten van Stationsplein 13 aan. Hij is van mening 
dat: 
- het toestaan van avond- en nachthoreca volgens hem in strijd is met de Centrumvisie/het gemeentelijke 
horecabeleid;  
- realisering van het bouwplan zal leiden tot onaanvaardbare parkeer- en verkeersoverlast in de wijk, 
omdat er geen parkeerplaatsen worden gerealiseerd. 
Hij verzoekt de commissie geen medewerking te verlenen aan de gevraagde afwijking van het 
bestemmingsplan, de benodigde verklaring van geen bedenkingen niet te verlenen en aan te dringen op 
aanpassing van het bouwplan. 
 
 
3. Vaststellen besluitenlijst vorige vergadering 
 
De commissie wordt gevraagd de besluitenlijst van de vergadering van 20 juni 2018 vast te stellen. Deze 
wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
 
4. Vaststellen termijnagenda en toezeggingen en moties 
 
De commissie wordt gevraagd de termijnagenda en lijst toezeggingen en moties vast te stellen. 
 
Commissie 
De fractie van de VVD vraagt wat de status is van nr. 2018-12 (motie VVD lokale infrastructuur klaar voor 
de toekomst). 
 
College 
Wethouder Van Dellen laat weten dat een en ander door Rijkswaterstaat vertraging heeft opgelopen en 
dat de plannen binnenkort gepresenteerd zullen worden.   
 
De termijnagenda en toezeggingen en moties wordt overigens ongewijzigd vastgesteld. 
 
 
5. Kredietaanvraag 2e viaduct 7Poort 
 
De raad wordt gevraagd akkoord te gaan met de realisatie van een tweede viaduct tussen Hengelder/A12 
en BusinessPark  7Poort en een krediet van € 2,35 miljoen in 2020 beschikbaar te stellen, in plaats van  
€ 2,75 miljoen in 2021, zoals opgenomen in de Kadernota 2018 – 2022 en een voorbereidingskrediet van  
€ o,4 miljoen in 2019 beschikbaar te stellen.  
 
Commissie 
De fracties maken opmerkingen en stellen vragen over onder meer: 
- de noodzaak van het 2e viaduct (alle fracties)  
- het besteden van het krediet aan andere zaken (GroenLinks) 
- de argumentatie, er is een “onderbuik”-gevoel ten aanzien van de onzekerheden (komst (uitbreiding) 
Outlet, doortrekking Witte Kruis, uitgifte gronden 7Poort, afspraken RPW) (alle fracties) 
- waarom het voorbereidingskrediet nu al aanvragen en niet de begroting afwachten (PvdA) 
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- waarom nog een brug erbij (PvdA, Lokaal Belang) 
- aansluiting op plannen Rijkswaterstaat voor deze locatie (ontsluiting A12, ontwikkeling Hengelder, 
verkeersafwikkeling) (PvdA en CDA) 
- gevolgen verkeersdrukte bij opknippen Landeweerdijk (calamiteiten) (PvdA) 
- het evt. bijdragen van ondernemers (Sociaal Zevenaar) 
- al dan niet afname risicovoorziening 7Poort (verkoop gronden) (D66) 
 
College 
Het college (wethouders Koers en Van Dellen) gaan in op de opmerkingen die gedaan zijn en 
beantwoorden de vragen. De suggestie om een keer op locatie te gaan kijken wordt gesteund.  
Wethouder Koers laat weten dat de MER nog in voorbereiding is en dat deze naar alle waarschijnlijkheid 
in het eerste kwartaal van 2019 komt. Ook wijst zij de commissie op de website “op weg in Zevenaar” 
waar een goed beeld wordt gegeven van de ontwikkeling bij Hengelder. Verder wordt door haar 
aangestipt dat er evt. aanvullende maatregelen nodig zijn ten aanzien van de uitstoot van stikstof 
(uitspraak Europees Hof). 
Toezeggingen:  
- Het college (wethouder Van Dellen) komt nog terug op de volgende vraag van de VVD: 
Als de begroting wordt overschreden naar aanleiding van het duurder uitvallen van het 
voorbereidingskrediet (waarin de aanbestedingsprocedure is opgenomen), komt dit dan terug naar de 
raad?  
- Naar aanleiding van de wens van het CDA om vóór de a.s. raadsvergadering met ambtelijke 
ondersteuning op de plek te gaan kijken waar het 2e viaduct komt zal in de organisatie nagegaan worden 
of dit georganiseerd kan worden (wethouder van Dellen).  
 
Conclusie 
Het voorstel wordt doorgeleid als bespreekstuk voor de komende raadsvergadering. 
 
 
6. Beschikbaar stellen krediet uitvoering Arnhemseweg en weg Hengelder 
 
De raad wordt gevraagd een krediet van € 18.125.000,- beschikbaar te stellen en deze te dekken uit de 
daarvoor beschikbaar gestelde subsidie van de provincie. 
 
Commissie 
De fracties maken opmerkingen en stellen vragen over onder meer: 
- Goede monitoring/controle door projectmanager en regelmatig raad op de hoogte stellen van de stand 
van zaken (Lokaal Belang) 
- Voor wie het risico is indien de aanbesteding hoger uitkomt (D66) 
- Aandacht voor de impact op verkeersstromen Ringbaan Noord (Sociaal Zevenaar) 
 
College 
Het college (wethouder Koers) beantwoordt de vragen. Getracht wordt de verkeersoverlast tot een 
minimum te beperken en de verkeersaanpassingen zullen worden gemonitord. De Griethse Poort gaat 
niet dicht. De raad zal regelmatig op de hoogte worden gesteld van de stand van zaken (hoever zijn we, 
wat doen we en zijn we (financieel) nog in control). Wat de Ringbaan Noord betreft: dit is de volgende 
fase en daar komen nog verdere aanpassingen voor.  
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Toezeggingen: 
Er komt vóór de a.s. raadsvergadering nog een antwoord op de vraag voor wie het risico is (gemeente 
Zevenaar of Provincie) indien  het krediet overschreden wordt (wethouder Koers). 
 
Conclusie:  
Het voorstel wordt doorgeleid als bespreekstuk voor de komende raadsvergadering. 
 
 
7. Vaststelling bestemmingsplan Hoek Babberichseweg / Vondellaan Zevenaar 
 
De raad wordt gevraagd het bestemmingsplan ‘Hoek Babberichseweg/Vondellaan’ vast te stellen en voor 
dit plan geen exploitatieplan als bedoeld in artikel 6.12 van de Wet ruimtelijke ordening vast te stellen. 
 
Commissie 
De fracties maken opmerkingen en stellen vragen over onder meer: 
- het betrekken van de buurt bij de plannen (SP) 
- doelgroep (VVD) 
- drukte Vondellaan (SP, GroenLinks) 
- de digitale beschikbaarheid van het totale overzicht bestemmingsplannen (ruimtelijke plannen.nl) 
(PvdA) 
 
College 
Het college (wethouder Winters) beantwoordt de vragen en gaat in op de gedane opmerkingen. De 
doelgroep voor dit project staat nog niet vast, wel naar de toekomst toe. De portefeuillehouder 
attendeert de commissie op de informatieve bijeenkomst “wonen” op dinsdag 18 september 2018 waarin 
dit soort aspecten aan de orde zullen komen. Er zal sturing worden gegeven aan en regie worden gevoerd 
over de drukte van het bouwverkeer. Dit wordt meegenomen naar de initiatiefnemer. Er wordt door de 
beleidsambtenaar de heer Sannes een korte toelichting gegeven op de bestemmingsplanprocedure en hij 
legt het verschil tussen bestemmingsplannen en beheersverordeningen uit. De raad zal meegenomen 
worden in het traject van bestemmingsplannen/beheersverordeningenen en het omzetten van 
bestemmingsplannen in omgevingsplannen in het kader van het invoeren van de Omgevingswet in 2021. 
 
Conclusie 
Hamerstuk 
 
8. Krediet afronden woonrijp maken openbare ruimte Vierkenshof 
 
De raad wordt voorgesteld een budget beschikbaar te stellen van € 200.000 voor het woonrijp maken met 
bijbehorende plankosten voor de realisatie en afronding van de openbare ruimte van de 
woningbouwlocatie Vierkenshof II in Tolkamer en de Algemene reserve tot een bedrag van  
€ 155.000 en de bijdrage van Vryleve van € 45.000 als dekkingsmiddel aan te wijzen. 
 
Commissie 
De fracties maken opmerkingen en stellen vragen over onder meer: 
- het meebetalen aan het project door Vryleve; commissie is hier positief over 
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- de zekerheid over het bedrag van Vryleve (PvdA) 
- HAB-woningen/sociale woningbouw (SP, Sociaal Zevenaar) 
College 
Het college (wethouder Winters) beantwoordt de vragen.  
 
Conclusie 
Hamerstuk 
 
9. Raadsvoorstel Zienswijze omgevingsvisie Gaaf Gelderland 
 
De raad wordt voorgesteld de reeds bij de Provincie  ingediende zienswijze ten aanzien van de ontwerp 
Omgevingsvisie Gaaf Gelderland vast te stellen. In verband met de inzagetermijn heeft het college de 
zienswijze ingediend  voorafgaande aan behandeling in de raad (ingediend op 7 augustus 2018). 
 
Commissie 
De fracties maken opmerkingen en stellen vragen over onder meer: 
- het feit dat de Provincie geen rekening heeft gehouden met het zomerreces; men is niet blij met de 
procedure (alle fracties) 
- de “Gelderse corridor” (Valburg) (GroenLinks)  
 
College 
Wethouder Winters raadt aan dat het beter is om de zienswijze te richten op met name ons eigen gebied. 
Hij raadt aan om bij evt. toevoegingen aan de zienswijze hiervoor bij de raadsvergadering met een 
amendement te komen.  
 
Conclusie  
GroenLinks geeft aan het advies van de portefeuillehouder terug te nemen naar zijn fractie en het stuk 
nog te bespreken. Het voorstel wordt dan ook doorgeleid als bespreekstuk voor de komende 
raadsvergadering. 
 
 
10. Erfgoedverordening Zevenaar 2018 
 
De raad wordt voorgesteld de Erfgoed Verordening Zevenaar 2018  en de Handleiding Selectie van 
objecten en ensembles voor de gemeentelijke monumentenlijst vast te stellen. 
 
Commissie 
De fracties maken opmerkingen en stellen vragen over onder meer: 
- het brengen van woningen naar energielevel “0” (VVD) 
- bezwaarprocedure tegen aanwijzen van een woning als monument (CDA, Lokaal Belang) 
 
College 
Toezegging: 
Zie agendapunt 11. 
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Conclusie:  
Het voorstel wordt doorgeleid als bespreekstuk voor de komende raadsvergadering. 

 
11. Subsidieverordening monumenten gemeente Zevenaar 2018 
 
De raad wordt voorgesteld de Subsidieverordening monumenten gemeente Zevenaar 2018 vast te 
stellen. 
 
Commissie 
De fractie van Lokaal Belang stelt een vraag over de procedure m.b.t. aanwijzing monumenten.  
 
College 
Toezeggingen: 
- Naar aanleiding van vragen van Lokaal Belang en het CDA komt er nog nadere informatie over het 
proces m.b.t aanwijzing monumenten: hoe komt zo’n aanvraag tot stand, hoe kan een eigenaar in 
bezwaar  gaan tegen de aanwijzing van een monument en hoe is dat geborgd? (wethouder Koers) 
- Er komt nog een antwoord op de vraag van Lokaal Belang wat de totale subsidie is die we hieraan 
kunnen uitgeven. (wethouder Koers) 
 
Conclusie:  
Het voorstel wordt doorgeleid als bespreekstuk voor de komende raadsvergadering. 
 
 
12. Stand van zaken project rijkswegen A15/A12 
 
Wethouder Koers geeft de stand van zaken. In oktober komt een uitspraak van het Europese Hof over de 
stikstofregeling en dat advies gaat naar Rijkswaterstaat die de zienswijzen op dit punt  zal toetsen (1e 
kwartaal 2019). Dan wordt ook het tracébesluit definitief. Zevenaar heeft zoveel mogelijk het 
onderliggende wegennet klaar vóórdat de A15 en de A12 gaan starten.  
 
Commissie 
De fractie van het CDA stelt nog een vraag over het wegnemen van het van het Rijnstrangen-gebied als 
stilte-gebied. Volgens het college is hierin samen opgetrokken (unaniem) en wordt de uitspraak van het 
Europese Hof afgewacht.  
 
 
13. Rondvraag 
 
Er worden vragen gesteld over: 
- stand van zaken Deukerdijk (PvdA) 
- artikel in de Gelderlander over hoogwater; maatregelen? (PvdA, CDA)  
CDA geeft aan hierop terug te komen.  
- status woontoren Noordeinde (D66) 
- proefvlucht (Lelystad) (Sociaal Zevenaar) 
- Huize Mathena (Sociaal Zevenaar) 
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- de inspraak in deze vergadering waarbij werd gemeld dat er door het college niet wordt gereageerd op 
mails (Sociaal Zevenaar) 
- parkeerplaatsen RSD bij gemeentehuis (SP) 
- parkeerproblematiek Kerkstraat (SP) 
- de in de inspraak over de Babberichseweg gemelde snelheidsproef op de N-348 tussen Eefde en 
Gorssel/stand van zaken MER Babberichseweg (SP) 
- gebruik vrachtverkeer van de De Neréestraat (SP) 
- woonoverlast Wilgenhoek in het kader van het omzetten van de huisvestingsverordening (SP) 
- inspraakprocedure in commissie (Lokaal Belang) 
 
College 
Het college beantwoordt de vragen. Er komt nog een voorstel richting de raad voor wat betreft het 
parkeren van minder-validen op het voorterrein van het gemeentehuis. Wethouder Winters meldt naar 
aanleiding van de inspraak over Stationsplein 13 dat we midden in de procedure zitten. De bewoners 
zullen hierin meegenomen worden en de reactienota/zienswijzen komen nog terug in de raad.  
 
Toezeggingen:  
* Maatregelen hoogwater: 
De raad zal op de hoogte gesteld worden van een nog dit jaar te beleggen informatieavond (met 
Rijkswaterstaat) over de maatregelen hoogwater (proces, consequenties, onderzoeken, uitwerking 4 
uitgangspunten) (wethouder Winters) 
* Proefvluchten (Lelystad): 
Het college komt hierop terug naar aanleiding van de overleggen hierover in Liemers verband. 
(wethouder Koers) 
* Verkeersproblematiek Babberichseweg 
- proef snelheidsverlaging provinciale weg N348 tussen Eefde en Gorssel (van 80 naar 60 km) gedurende 
een half jaar (n.a.v. inspraak de heer R. Kleinpenning): het college geeft aan niet bekend te zijn met deze 
proef en hierover navraag te doen (waarom is de proef gedaan, uitkomst, precedentwerking) en te kijken 
naar de mogelijkheden (in overleg met de Provincie) om aan te haken (wethouder Koers). 
- Stand van zaken MER: in de volgende commissievergadering zal bij de mededelingen hierop 
teruggekomen worden (wethouder Koers) 
* Gebruik vrachtverkeer De Neréestraat:  
De verkeerskundige zal kijken naar het gebruik van de De Neréestraat door vrachtverkeer (is niet 
toegestaan) (wethouder Koers) 
* Inspraakprocedure commissies 
De griffie neemt de opmerkingen van de commissie ten aanzien van de inspraakprocedure mee naar de 
agendacommissie.  
 
 
14. Punten van orde commissie 
 
Er zijn geen punten van orde. 
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5. Mededelingen portefeuillehouders (college) 
 
Wethouder Koers geeft de stand van zaken over de energiestrategie van de 18 gemeenten in de Regio 
Arnhem Nijmegen. De commissie zal hierin maandelijks meegenomen worden. De startnotitie komt 
uiterlijk 1 januari 2019 en in juni 2019 zal de strategie aan het Rijk aangeboden worden. De Warmtevisie is 
bijna gereed en komt einde van het jaar richting de raad. De Groene Alliantie heeft onderzoek bij 40 
bedrijven gedaan en dat heeft veel opgeleverd. Het Energieloket heeft 414 opdrachten. De gemeente is 
dus op de goede weg. Naar aanleiding van een vraag van het CDA over wat dit allemaal gaat kosten geeft 
wethouder Koers aan dat de Provincie via een motie heeft toegezegd 30 miljoen per jaar hiervoor 
beschikbaar te stellen. Hier in Zevenaar is hiervoor ook een motie aangenomen om dit nog te versterken.  
 
Wethouder Winters doet een mededeling over de stand van zaken glasvezel in het buitengebied. Het 
proces moet snel, maar vooral zorgvuldig (haalbaarheid). Hiervoor is een samenwerking met 6 
gemeentes, waarbij het model van Rivierenland gebruikt wordt. Er komt een advies naar het 
portefeuillehoudersoverleg economie. Besluitvorming hierover vindt 3 oktober a.s. plaats. Er zijn 
overigens ook marktpartijen die zich rechtstreeks bij particulieren melden waarbij particulieren hun 
interesse kunnen laten weten via een soort intekenlijst en die diverse informatiebijeenkomsten hierover 
houden.   
 
 
6. Sluiting 
 
De voorzitter sluit onder dankzegging de vergadering om 22.15 uur.  
 


